
Zápisnica z ekonomickej komisie konanej dňa 23. 10. 2023 

 

Prítomní členovia EK: MUDr. Ján Trojan, Tomáš Svitok, M.A., Jana Zemková, 

                                        Mgr. Monika Franková, Ing. Ľubica Türková   

Hostia:                           Ing. Michal Gogola, Ing. Ingrid Kmeťová, Mgr.. Viera Pechová, Ing. Peter Balák,     

                                       MUDr. Jana Džuponová                                      

Zapisovateľka:              Monika Roháčová 

 

Program:   

Program: 

1. Materiál z oddelenia vnútornej správy 

2. Požiadavky na RO + informácia o RO primátora 

3. Návrh VZN o miestnom poplatku za KO a DSO na rok 2024 a nasledujúce roky 

4. Návrh VZN o miestnych daniach na rok 2024 a nasledujúce roky 

5. Návrh na odpis daňovej pohľadávky 

6. Informácia o príprave rozpočtu na roky 2024-2026 

Ekonomickú komisiu otvoril predseda komisie MUDr. Ján Trojan, následne vedúca Ing. Ingrid 

Kmeťová prezentovala materiál z oddelenia vnútornej správy. 

Predložila návrh Zásad Poskytovania darov na reprezentačné, propagačné a sociálne účely z rozpočtu 
mesta Nováky, v ktorých je zapracovaná zmena vyplácania finančného príspevku pre novonarodené 
deti t. j. 150 € jednorázovo. Zruší sa tak vyplácanie príspevku v dvoch častiach po 150 €. 
Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložený 

návrh zásad. 

Hlasovanie: 

Za: 5     Proti: 0 

 

V ďalšom materiáli – návrh VZN o poskytovaní domácej opatrovateľskej služby a o úhradách za 
domácu opatrovateľskú službu informovala o zmene v článku III. Úhrada za domácu opatrovateľskú 
službu a jej platenie  v bode 1. t.j. zrušenie pásiem a zjednotenie úhrad na jednu úhradu za OS vo 
výške 1,50 €/h, čím by sa aj zjednodušil systém posudzovania príjmu a odbúrali by sa nároky na 
predkladanie potrebných dokladov. EK sa začala zaoberať možnosťou zaviesť aspoň dve pásma úhrad 
za OS (1,50 €/h a 1 €/h), ale tým by sa celý systém nezjednodušil, tak nakoniec od toho ustúpili. 
Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložený 

návrh VZN. 

Hlasovanie: 

Za: 5     Proti: 0 

 

V materiáli – Návrh VZN o určení výšky príspevku od zákonných zástupcov detí/žiakov a dospelých na 
čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadenia na území mesta Nováky informovala 
o zmene v platení rodičovského príspevku pre MŠ nasledovne: 
Dieťa s celodennou starostlivosťou 25,00 €  (z pôvodných 20 €) za mesiac. 
Dieťa s poldennou starostlivosťou 15,00 € (z pôvodných 13 €) za mesiac. 
Pri platbách, ktoré vyberá CVČ sa doplnil denný príspevok za tábory a sústredenia 25,00 €. 
V školských jedálňach sa upravil stravný limit v zmysle platného zákona a v ŠJ pri MŠ je navrhnutý 
poplatok za réžie 5€/mesiac. 



Zástupca primátora Ing. Michal Gogola navrhol možnosť založenia občianského združenia pri CVČ 
(gymnastika), čím by sa pomohlo s financovaním výdavkov na uvedený krúžok, nakoľko je 
najnavštevovanejší. Riešila sa aj možnosť zrušenia, respekt. zlúčenia  CVČ so ZŠ, nakoľko je celé 
hradené len z rozpočtu obce. 
Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložený 

návrh VZN. 

Hlasovanie: 

Za: 5     Proti: 0 

 

V poslednom materiáli z OVS návrh VZN o určení výšky dotácie na mzdy a prevádzku na dieťa / žiaka 
škôl a školských zariadení na území mesta Nováky vysvetlila postup, ako sa ráta koeficient na žiaka 
v jednotlivých zariadeniach, na základe ktorého dostávame zo štátu v podielových daniach peniaze na 
uvedené zariadenia. Uviedla, že prepočítané koeficienty sú platné v tomto momente, ale keď MF SR 
zverejní novú prognózu podielových daní, tak koeficienty sa opäť menia. Diskusia sa rozvinula opäť 
okolo CVČ, členov zaujímalo, ako sú na tom iné obce, keď nemajú CVČ. Ing. Kmeťová ich informovala, 
že od obcí, z ktorých nám deti navštevujú CVČ pýtame príspevok, ale nie každá obec nám ho 
poskytne.  
Mgr. Moniku Frankovú zaujímalo, či pri zrušení CVČ dostaneme dotáciu na tieto deti na voľnočasové 
aktivity. 
Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložený 

návrh VZN. 

Hlasovanie: 

Za: 5     Proti: 0 

 

Monika Roháčová všetkých informovala o rozpočtovom opatrení primátora č. 1/2023/P. 
O požiadavkách na rozpočtové opatrenia č.42 -51 informovali Monika Roháčová, Ing. Ingrid Kmeťová, 
Mgr. Viera Pechová a Jana Zemková. Monika Roháčová následne všetkých informovala 
o pripravovanom RO, ktoré bude predložené rovno do MsZ z oddelenia výstavby na projekt 
Vnútroblok. 
Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložené 

požiadavky na RO. 

Hlasovanie: 

Za: 5     Proti: 0 

 

Odišli Mgr. Viera Pechová a Ing. Ingrid Kmeťová. 

 

O návrhu VZN o miestnom poplatku za KO a DSO na rok 2024 a nasledujúce roky informovala Monika 

Roháčová. Uviedla, že do neho bola zapracovaná schválená výška poplatku za KO pre občanov v MsZ 

dňa 4. 9. 2023. 

Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložený 

návrh VZN. 

 

Monika Roháčová ďalej informovala o návrhu VZN o miestnych daniach na rok 2024 a nasledujúce 

roky. Podstatnou zmenou pri dani z nehnuteľností je navýšenie sadzieb nasledovne: 

Na základe vyššie uvedeného navrhujeme úpravu sadzby dane zo stavieb na rok 2024 nasledovne: 
a) z  0,150 eura/m²  na 0,300 eura/m²  za stavby na bývanie a drobné stavby, ktoré majú     
                                                                 doplnkovú funkciu pre hlavnú stavbu, 
b) z  0,150 eura/m²   na 0,300 eura/m²  za stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky,  

                                                         stavby pre vodné hospodárstvo, stavby využívané  



                                                         na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej  
                                                         produkcie vrátane stavieb na vlastnú administratívu 

    c) z  0,150 eura/m²  na 0,300 eura/m²  za chaty a stavby na individuálnu rekreáciu 
 

     g)   z 3,584 eura/m² na 4,000 eur/m²     za priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike,  
                                            stavby slúžiace stavebníctvu, stavby využívané na 
                                            skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na  
                                            vlastnú administratívu 
 

     h)   z 3,584 eura/m² na 4,000 eur/m²     za stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú 
                                                                     činnosť, skladovanie a administratívu súvisiacu s    

                   ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou 
 

     i)   z 3,584 eura/m² na 4,000 eur/m²     za ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h) 
 
Správca dane určuje koeficient ročnej sadzby dane zo stavieb vo výške 5 pre jednotlivé druhy stavieb 
podľa§ 10 ods. 1 zákona č.  582/2004 Z. z. ak sú stavbami podľa § 12 ods. 8  zákona   č. 582/2004 Z. z.. 
(koeficient sadzby dane neudržiavanej stavby ). 
 
Daň z bytov, v § 6 sa odseky 1 a 2 písm. c sa menia nasledovne: 

1. Ročná sadzba dane z bytov sa určuje v katastrálnom území Nováky  z 0,201 eura/m2 na 

0,300 eura za každý aj začatý m2 podlahovej plochy bytu. 

2. c) nebytový priestor využívaný na ostatné účely neuvedené v bodoch a) a b)  z 0,201 

eura/m2 na 0,300 eura/ m2                                                                    

Úprava sadzby dane za jedného psa a kalendárny rok z doterajších 33,19 eur na 35 eur.                                                                                                                                               
Oslobodenie od dane za psa v rodinnom dome sa celé vypúšťa a oslobodenie sa nevzťahuje na 
evidovaného nebezpečného psa. 
Úprava zníženej sadzby dane za psa: 

a) z 26,55 eur na  27 eur za psa chovaného alebo držaného fyzickou osobou v bytových domoch 
b) z   3,31 eur  na   5 eur za psa chovaného alebo držaného fyzickou osobou v záhradkárskych 

                               osadách 
c) z    3,31 eur  na   5 eur  za psa chovaného fyzickou osobou v rodinných domoch, v prípade, že 

                                       daňovník chová dvoch alebo viacerých psov platí sadzba na dani za  
                                       psa za každého psa  

Ekonomická komisia ďalej navrhla navýšiť aj sadzbu za garáže z 0,564 € na 0,60 €. 
Zosúladenie najvyššej sadzby z najnižšou na 10-násobok sa posúva do roku 2027. 
Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu predložený 

návrh VZN s doplnenou zmenou sadzby za garáže. 

Monika Franková vyšla z miestnosti. 
Hlasovanie: 

Za: 4     Proti: 0 

 

Návrh na odpis daňovej pohľadávky voči firme HORNITRAN s.r.o., Konvalinkova 711/32, Prievidza 

ozrejmila Monika Roháčová – ide o výmaz daňovníka z obchodného registra SR a pohľadávka je 

nevymožiteľná. 

Ekonomická komisia berie na vedomie a odporúča schváliť mestskému zastupiteľstvu odpis daňovej 

pohľadávky voči firme HORNITRAN s.r.o., Konvalinkova 711/32, Prievidza. 

 

 



 
Hlasovanie: 

Za: 5       Proti: 0      

 

Zapisovateľka ďalej informovala komisiu o žiadosti Klubu lyžiarov na presun poskytnutých finančných 

prostriedkov v jednotlivých položkách. Táto žiadosť je záležitosťou komisie športu, tak EK ju zobrala 

len na vedomie a nezaoberala sa ňou. 

 

Posledným bodom programu bola informácia o príprave rozpočtu na roky 2024- 2026. Monika 

Roháčová zhrnula, že po zapracovaní všetkých požiadaviek do rozpočtu mesta vznikol schodok vo 

výške 1 980 826 €, po porade u primátora so všetkými oddeleniami a RO sa rozpočet upravil a 

schodok sa znížil na  1 233 357 €. Je predpoklad, že mesto začne rok 2024 v rozpočtovom provizóriu, 

nakoľko nie je možné v dnešnej situácii zostaviť vyrovnaný rozpočet. Je predpoklad zostavenia 

rozpočtu po schválení štátneho rozpočtu. 

Členovia EK sa dopytovali, ako je možné, že je tak vysoký schodok. Monika Roháčová im vysvetlila, že 

podielové dane zo štátu sa výrazne nezvyšujú a nezvyšovali sa ani miestne dane, ale výdavky na 

energie, mzdy (zo zákona) a služby išli rapídne hore. Tak ako mesto Nováky aj iné mestá a obce majú 

rovnaký problém s rozpočtom, očakáva sa, že štát sa  s tým musí vysporiadať. 

Ekonomická komisia berie na vedomie informáciu o príprave rozpočtu na roky 2024-2026. 

 

 

Zapísala: Monika Roháčová, zapisovateľka ekonomickej komisie 

Schválil: MUDr. Ján Trojan, predseda ekonomickej komisie 

V Novákoch, 25. 10. 2023 

 

 

 

 


